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a aquestes persones dependents a conservar aquesta 

feina o a exercir una altra feina una vegada que el 

permís deixi de ser vàlid, com tampoc no confereix al 

seu titular cap altre dret vinculat a la residència. 

Article 10. Mesures d’aplicació 

Les parts es comprometen a adoptar les mesures que 

siguin necessàries per aplicar aquest Acord. 

Article 11. Esmenes 

Qualsevol esmena d’aquest Acord ha de ser 

adoptada, per escrit i per la via diplomàtica, de mutu 

acord entre les parts, i entrarà en vigor de 

conformitat amb el que preveu l’article 14. 

Article 12. Arranjament de controvèrsies 

Les controvèrsies derivades de l’aplicació i la 

interpretació d’aquest Acord s’han de resoldre 

mitjançant negociació entre les parts. 

Article 13. Denúncia de l’Acord 

Qualsevol de les parts pot denunciar aquest Acord 

mitjançant una notificació a l’altra part, per escrit i 

per la via diplomàtica, de la seva intenció de posar-hi 

fi. La denúncia tindrà efecte transcorreguts sis mesos 

a partir de la data de recepció de la notificació. 

Article 14. Entrada en vigor 

Aquest Acord entrarà en vigor quinze dies després 

de la data de recepció de l’última notificació 

mitjançant la qual les parts es comuniquin el 

compliment dels requisits exigits pels seus 

ordenaments jurídics interns respectius per a la 

formalització de tractats internacionals. 

A aquest efecte, els signataris, degudament 

autoritzats, signen aquest Acord. 

Madrid, el 31 d’octubre del 2017, fet en dos 

exemplars originals en català i en castellà. Els dos 

textos són igualment fefaents. 

Pel Principat d’Andorra  

Maria Ubach Font  

Ministra d’Afers Exteriors 

Pel Regne d’Espanya  

Jorge Toledo Albiñana  

Secretari d’Estat d’Afers Europeus 

 

4- IMPULS I CONTROL DE 

L'ACCIÓ POLÍTICA DEL GOVERN 

4.4.1 Preguntes 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 13 de 

desembre del 2017, ha examinat les preguntes amb 

resposta escrita del Govern presentades pel M. I. Sr. 

Pere López Agràs, president del Grup Parlamentari 

Mixt, per escrit de data 11 de desembre del 2017, 

relatives a l’evolució de les subvencions esportives 

(2011-2017) i d’acord amb els articles 18 i 129 del 

Reglament del Consell General ha acordat admetre-

les a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 

1531). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 13 de desembre del 2017 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Molt Il·lustre Senyor, 

El sotasignat, Pere López Agràs, conseller general 

socialdemòcrata del Grup Parlamentari Mixt, 

d’acord amb el que disposen els articles 129 i 

següents del Reglament del Consell General, formulo 

les preguntes següents perquè, en el millor termini, el 

Govern presenti, per escrit, les respostes 

corresponents. 

Preguntes que es formulen en relació a l’evolució 

de les subvencions esportives (2011-2017) 

MOTIVACIÓ 

Segons la documentació facilitada pel Govern arran 

de la demanda d’informació formulada ara fa unes 

setmanes, el total de subvencions a entitats 

esportives legalment constituïdes ha sofert en el 

període comprès entre l’any 2011 i el 2017 una 

considerable reducció. En concret, ha passat de 3,6 

milions d’euros a 3,17, el que representa una 

disminució global del 12%. 

Aquesta reducció ha afectat els ajuts que reben bona 

part de les federacions i clubs del país, tot i que no a 

totes. Algunes, de fet, malgrat aquest context global 

de disminució de la partida destinada a subvencions, 

han vist com els diners que reben per aquesta via 

s’han incrementat. És el cas, per exemple, de les de 

muntanyisme o la d’esquí. 

Vist això, demano el següent:  

1.- Com justifica el Govern que la partida destinada 

a subvencions a entitats esportives legalment 
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constituïdes hagi caigut de 3,6 milions l’any 2011 a 

3,17 el 2017? 

2.- Per quins motius s’ha decidit reduir de forma 

considerable les subvencions a entitats com la 

Federació d’Atletisme (-19%), la de Judo i Jiu-Jitsu 

(-18%) o la de Natació (-22%)? 

3.- Com justifica Govern que dues entitats tan 

sensibles ja no només esportivament parlant sinó 

també per la seva importància social com són la 

d’Specials Olímpics i la Federació Andorrana 

d’Esports Adaptats (FADEA) hagin sofert en aquest 

període reducció de la seva subvenció, en tots dos 

casos, del 15%? 

4.- Per què, malgrat el context global de disminució 

de les subvencions, entitats com la Federació de 

Muntanyisme o la d’Esquí han vist el seu ajut 

considerablement incrementat en el període 2011-

2017 (+46% i +8% respectivament? 

Preguntes que hauran de ser respostes, per escrit, en 

el termini establert reglamentàriament. 

Consell General, 11 de desembre del 2017 

Pere López Agràs  

Conseller general socialdemòcrata  

del Grup Parlamentari Mixt 

4.4.3 Preguntes urgents 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 13 de 

desembre del 2017, ha examinat la pregunta amb 

resposta oral del Govern presentada pel M. I. Sr. 

Pere López Agràs, president del Grup Parlamentari 

Mixt, per escrit de data 12 de desembre del 2017, 

relativa a la reducció de les hores lectives del 

català i d’acord amb els articles 129 i 131 del 

Reglament del Consell General ha acordat admetre-

la a tràmit, atorgar-li la declaració d’urgència i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 1537). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 13 de desembre del 2017 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Molt Il·lustre Senyor, 

El sotasignat, Pere López Agràs, conseller general 

socialdemòcrata del Grup Parlamentari Mixt, 

d’acord amb el que disposa el capítol quart del títol 

IV del Reglament del Consell General, formulo la 

següent pregunta perquè sigui resposta pel Govern, 

de forma oral, davant el ple del Consell General. De 

conformitat amb l’article 131 del mateix Reglament, 

sol·licito que aquesta pregunta obtingui la declaració 

d’urgència. 

Pregunta que es formula a Govern en relació a la 

reducció de les hores lectives del català 

Vista la reducció d’una hora setmanal de 

l’assignatura de llengua catalana en el nou model de 

batxillerat andorrà. 

Vist que el nombre d’hores d’ensenyament del català 

és inferior en l’escola andorrana al que s’imparteixen 

en la resta de sistemes educatius. 

Vista la preocupació manifestada pels ensenyants 

que integren el Departament de català per quan 

aquesta reducció pot afectar entre altres qüestions a 

l’assoliment per part dels alumnes del nivell C1 de 

català, a l’ensenyament de la literatura catalana i a 

l’assoliment adequat de totes les competències en 

llengua catalana. 

Vist que la llengua oficial de l’Estat andorrà és el 

català i que per tant el seu ensenyament no pot 

veure’s -al nostre entendre- relegat per altres 

matèries i que el coneixement en profunditat de la 

llengua i de la literatura catalana no es pot entendre 

sinó com una qüestió identitària del nostre país.   

Es demana: 

Quins han estat els motius que han portat a la 

reducció d’una hora setmanal de l’assignatura de 

llengua catalana en el nou model de batxillerat 

andorrà? I, com ha valorat el Govern les possibles 

conseqüències d’aquesta decisió? 

Consell General, 12 de desembre del 2017 

Pere López Agràs  

Conseller general socialdemòcrata  

del Grup Parlamentari Mixt 

 

 


